
 

Protokół Nr 11/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju oraz Komisji Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska odbytego w dniu 27 listopada 2024 r. w godz. od 14:00 do 15.30 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  

*   *   *  

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol 

Matuszak, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdził, że 

Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum.  

 W posiedzeniu Komisji udział wzięli członkowie komisji wg listy obecności, która stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: p. Mariusz Stolecki, Starosta Jarociński, p. J. Jędrzejak Skarbnik 

Powiatu,  

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Analiza projektu budżetu powiatu na 2025 rok. 

2. Analiza projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025-2030. 

3. Ocena stopnia wdrażania programu w zakresie usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie 

powiatu. 

4. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

-  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej i uchwalenie jej regulaminu. 

-  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej Uchwałę Nr VI/51/24 

Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 29 sierpnia 2024 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. św. Barbary w Magnuszewicach na prace konserwatorskie, restauratorskie i 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w ewidencji 

zabytków. 

-  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie uchylenia Uchwały Nr 

VII/56/24 Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 26 września 2024r. 

-  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

-  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

 

Ad. pkt. 1.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Analiza projektu budżetu 

powiatu na 2025 rok. Otrzymaliście Państwo wcześniej już ten projekt budżetu, mieliście okazję się z 

tym zapoznać. Jeżeli ze strony Państwa Radnych jest z nami tu Pan Skarbnik, jest Pani Starosta, to jest 

również Pan Wiesław Ratajczak od dróg, bo te drogi zawsze najwięcej emocji budzą. Bardzo proszę. Ja 

myślę, że przejdziemy do takiej formuły, że od razu pytania, nie? Bo nie ma sensu tego 20 razy 

powtarzać. Pan Skarbnik będzie omawiał jeszcze szeroko na sesji. Komisja Budżetu jeszcze dzisiaj nie 

opiniuje. Piątego grudnia odbędzie się komisja budżetu, rozwoju w której będą uczestniczyć 
przewodniczący pozostałych komisji stałych. Wówczas komisja budżetu zaopiniuje projekt budżetu na 

2025 rok uwzględniając wnioski pozostałych komisji. Tak zawsze jest, nie? Tak to działa, takie są 
procedury. Bardzo proszę Państwa Radnych. Bardzo proszę. Komisje są otwarte, także mogą być 
wszyscy i tutaj nie ma problemu. Proszę bardzo. 

 



 

Radny J. Zegar - widziałem, że jest dofinansowanie do budżetu gminy Żerków na te drogi, o których 

mówiliśmy wcześniej. Nie widziałem nigdzie Kotlina tam. Być może nie doczytałem, ale to może się 
mylę. Gdzieś tam nie widziałem. Jeszcze chciałem zapytać Pana Wiesława tutaj o to dobudowanie 

chodników, to w którym to miejscu, bo tego tam brakowało. No i tyle. 

 

P. W.Ratajczak Referat dróg – Drodzy Państwo, jeśli chodzi o budowę chodników, w gminie Kotlin i 

w gminie Jarocin nie ma jeszcze jakby ostatecznej lokalizacji. To jest w tej chwili na etapie tutaj rozmów. 

No i nie ukrywam, że te rozmowy będą toczone też z radnymi z poszczególnych tutaj gmin, żeby wybrać 
taki najbardziej optymalny wariant tych chodników. W gminie Jarocin brane jest pod uwagę na przykład 

połączenie pojawiające się często we wnioskach do budżetu Mieszkowa z Osiekiem. Taka była jedna z 

propozycji, ale ten temat jakby nie jest jeszcze zamknięty. W przypadku Kotlina dopiero będą dalsze 

tutaj rozmowy prowadzone, jaki wskazać chodnik, który w pierwszym rzędzie można by zrealizować. 
No i który też no nie byłby jakoś tu wyjątkowo drogi, że za te pieniądze byłby realny do wykonania. 

A jeśli chodzi o odśnieżanie, to tutaj o tą dotację dla gminy. Tutaj wójt Kotlina przysłał nam pismo, że 

w tym roku jednak nie jest w stanie tu jakby się zmobilizować sprzętowo po dokładnym rozeznaniu. 

Także ta uchwała będzie tutaj wycofana nasza o przekazaniu zadania gminie Kotlin. Z Żerkowem 

porozumienie zostało podpisane i doszło jakby tutaj do dalszej realizacji. Dlatego są te środki 

przeznaczone na Żerków.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Bardzo proszę o pytania 

ewentualne. Pani Starosta już weszła. Z tych grubych zawsze inwestycji to jest tak, że jakoś tam sobie 

na początku kadencji, przynajmniej do tej pory tak było. Planujemy, że poszczególne gminy po kolei 

wchodzą w te kwestie drogowe. Nie wiadomo jak to będzie z dotacjami, jak z dofinansowaniem do 

budowy dróg. To już nie od nas zależy, to zależy już od władz centralnych. Także to już jakby poza nami. 

Także jak będą środki, to jakaś tam kolejność jest ustalona. Jest Golina i później jest cała reszta. 

Wiadomo, tak to działa. Tak to mniej więcej do tej pory działało. Tam się chyba niewiele zmieni z tego 

co się orientuje.   

 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Znaczy nie wiem do czego, ale szanowni Państwo, tak jak tu macie 

w projekcie budżetu, jakby no proponujemy Państwu radnym przyjęcie tutaj... Mamy podzielone środki 

na gminę Żerków. To tu Państwo widzicie w naszym przyszłorocznym budżecie. Żerków, Raszewie 

milion sto. Jeżeli chodzi o gminę Jarocin i gminę Kotlin, no mamy dwa miliony sto sześćdziesiąt cztery 

i tu po prostu będziemy rozmawiali z Państwem radnym w terminie późniejszym, ponieważ będziemy te 

chodniki, które no planujemy wybudować, kolejne chodniki. Natomiast no tutaj będziemy robili analizę, 
które, że tak powiem, chodniki są konieczne. No i oczywiście to będzie też zależało od kosztów, tak? 

Także na ten moment jakby tutaj jeszcze... Nie chcę powiedzieć, że pomysłów nie mamy, bo jakieś 
pomysły się rodzą, ale oczywiście będziemy Państwa radnych o tym informowali. Jeżeli chodzi o gminę 
Jaraczewo, to mamy przebudowa ulicy Dworcowej w Górze. Także to jest dobudowa tego kawałka od 

Domu Dziecka tam w kierunku miejscowości...  

 

P. W.Ratajczak Referat dróg – Tak, może dopowiem tylko o co chodzi w tej przebudowie ulicy 

Dworcowej w górze. Tamta droga jest w tej chwili wąska. Ona ma pięć metrów dziesięć centymetrów. 

Ta krawędź ciągle jest tam niszczona. W związku z tym jest konieczność poszerzenia o pół metra. No 

jak poszerzymy, no to trzeba wykonać nową nakładkę wtedy też, żeby to było spójne. No i pobocze przy 

okazji metrowe i wtedy problem z ulicą Dworcową będzie rozwiązany. Tak, to jest do skrzyżowania 

drogi z Łobzowcem. Rozpoczniemy w tym miejscu, gdzie w tym roku skończyliśmy jakby utwardzenie 

pobocza kostką. Tu przy kościele. No bo tamto pobocze w tej chwili już jest stabilne. I od tego miejsca 

do skrzyżowania to będzie około siedemset metrów. Tu do Pana, akurat teraz Wiesława tutaj czeka. 

 



 

Radny T. Bandyk - Ścieżka rowerowa Żerków- Chrzan, tam była po tych ulewach zapadłość. I tam 

ludzie się dopytują, kiedy to będzie wyremontowane, jak to wygląda. 

 

P. W. Ratajczak główny specjalista ds. drogownictwa – wczoraj rozmawiałem tu z wykonawcą firmą 
Drobud, który by realizował to zadanie. Miałem informację, że dzisiaj wchodzi firma na naprawę. Nie 

byłem jeszcze sprawdzić, ale prawdopodobnie dzisiaj się to rozpoczęło. Także będzie odtworzenie 

korpusu ścieżki. Tego wszystkiego, co było wypłukane podbudowy. A nawierzchnia asfaltowa zostanie 

uzupełniona. Jeśli będą układać, no masa będzie kręcona po prostu tutaj w wytwórni. I to przy okazji 

układania na jezdni. Ten fragment też zostanie uzupełniony. Więc to jest kwestia, no w najbliższych tutaj 

dni. 

 

Radny T. Bandyk - Dobrze, bardzo dziękuję, żebym wiedział, co mieszkańcom tam odpowiedzieć. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Nie chcę za Panią Starostę 
mówić, ale jeżeli chodzi o gminę Jarocin, to cały czas są rozmowy z gminą, z górą. No bo nie ukrywamy, 

że gmina Jarocin chce pozamieniać trochę dróg tutaj. Mają tu plany rewitalizacyjne w Jarocinie i tak 

dalej. Do tej pory jako koalicja rządząca, bo tak...No mogę to powiedzieć za koalicję, no do tej pory 

żeśmy mówili nie, ponieważ chcemy jak najwięcej też, że tak się wyrażę...Dobrze mówię, wytargować 
chyba, tak? No jak wszyscy, każdy w swoją stronę ciągnie. 

 
P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Nie, no szanowni państwo, oczywiście tak jak tutaj pan radny 

powiedział, rozmowy trwają. No gmina Jarocin chciałaby, no powiem tak, pozamieniać się z nami 

pewnymi drogami. Ja oczywiście, jeżeli mogę mówić za siebie, to uważam, że to zasadne. Natomiast, no 

to też będzie temat, który będzie z państwem radnych dyskutowany. I tu po prostu muszą być konkretne 

argumenty. Był pomysł tutaj w tym roku ulicy Niepodległości. No malutki problem się zrobił w 

momencie, kiedy... No mamy pytanie, co będzie z parkingiem, tak? Też dla pracowników tutaj starostwa, 

dla pracowników urzędu. Także ten temat myślę, że będzie dyskutowany na kolejnych sesjach. No 

pewnie chcemy jakieś drogi przekazać, ponieważ mamy takie drogi, które są gdzieś tam i w centrum 

Jarocina i na osiedlach, które no powinny być w kategorii dróg gminnych. No a tutaj gmina Jarocin 

pewnie będzie chciała jakieś drogi przekazać nam, drogi powiatowe. Także myślę, że to państwa radnych 

będziemy informowali na bieżąco. I tu będziecie państwo decydowali o tym, które drogi i w jaki sposób 

będą, że tak powiem, przekazywane. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Czy są jeszcze pytania ze 

strony państwa radnych w tej kwestii? Jeszcze będzie możliwość tej dotyczącej budżetu jeszcze 

wielokrotnie teraz przez najbliższe dni, bo będą kolejne komisje i będą sesje budżetowe. 

Także tutaj jeszcze będziemy ten temat wałkować. 
 

Ad. pkt. 2.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Jeżeli nie ma ze strony 

państwa radnych, to punkt drugi to jest analiza, która jest jakby tutaj, no połączona kwestia. Analiza 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025-2030. Czy pan Skarbnik 

chce coś do tego dodać? Bardzo proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu -  szanowni państwo, może powiem tylko tyle, że WPF jest 

niezbędną uchwałą, która musi w każdym samorządzie być przyjęta. Ma charakter ciągły. Tak jak 

państwo widzicie, nie musimy go przedłużać. Będzie to do roku 2030, czyli do tego momentu, jak powiat 

spłaca swoje zadłużenie i reguluje wszelkie zobowiązania. Wskaźniki spełniamy. Dług powiatu maleje. 

Jest załącznik nr 1, który pokazuje na poszczególne lata budżety oraz załącznik nr 2, który uwzględnia 



 

wszystkie przedsięwzięcia wieloletnie w budżecie przewidziane Powiatu Jarocińskiego. Także proszę 
też o zaopiniowanie. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak -  dzisiaj nie opiniujemy. 

 

Ad. pkt. 3.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Ocena stopnia wdrażania 

programu w zakresie usuwania wyrobów zawierających azbest na terenie powiatu. 

 

P. Sł. Frydryszak, Referat Ochrony Środowiska - Witam, że w szerokim gronie komisja. Znaczy, tu, 

ponieważ mamy pierwszą kadencję, no, część radnych już zna ten temat, że od paru lat już powiat wspiera 

mieszkańców w zakresie usuwania azbestu. Znaczy, dokładnie w roku 2015 taką uchwałę, typowo 

wspierającą w formie dotacji. I w pierwszych latach, póki nie udało się pozyskać środków zewnętrznych, 

dokładnie z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, to było bardzo duże 

zainteresowanie. Dotacje polegały na tym, że dopłacamy na podstawie, oczywiście, podpisanej umowy 

z mieszkańcami. Zwracamy do kwoty 3 tysięcy złotych. I w pierwszych latach, czyli od roku 2016, te 

dotacje były przyznawane. Było spore zainteresowanie, a od roku 2000, w różnych terminach, ale 

praktycznie co roku, udaje się dofinansowanie z Wojewódzkiego na bezpłatny odbiór. I wtedy, jakby 

dużo mieszkańców przerzuciło się na ten bezpłatny odbiór. Dotacje jeszcze, jakby, mamy, ale tylko do 

kilku, praktycznie, wniosków. I tak to też było wtedy. W tym roku, bo praktycznie już podsumowaliśmy, 

na podstawie wybranej firmy zewnętrznej odbierano azbest. Bezpłatnie, oczywiście. A środki, tak jak 

mówiłem, pozyskane mamy z Wojewódzkiego Funduszu. W tym roku udało się ponad 180 ton azbestu 

unieszkodliwić, a dokładnie odebrać od mieszkańców, wywieźć na uprawnione składowisko. Natomiast 

dotacje, mieliśmy do 10 mieszkańców, ale niektórzy, jakby, jeszcze nie zdążyli, jakby, zrealizować. W 

związku z tym umowa dotacyjna wygasła. W związku z tym skorzystało chyba z 8 osób. Także 

corocznie, jakby, udaje się dosyć sporą ilość tego azbestu usunąć. Szczegółowo zostały to w materiałach. 

W materiałach przekazane. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. Czy są pytania? 

Bardzo proszę. 
 

Radny T. Bandyk - Panie Sławku, a czy na przykład do budynków inwentarskich lub tam stodół, czy 

tam szopek też można skorzystać? 

 

P. Sł. Frydryszak, Referat Ochrony Środowiska – tak, bo większość azbestu mamy u rolników, 

rozumiem, że z rolnictwa, tak? Też jest możliwość dofinansowania. Tak, dokładnie. Tylko wtedy mamy 

do czynienia z tak zwaną pomocą de minimis w rolnictwie. I my musimy jako realizujący te 

dofinansowanie tą pomoc, czyli takie zaświadczenie i musimy sprawdzać, czy dany beneficjent nie 

przekroczy tego  limitu pomocy de minimis na dany rok. I wtedy możemy też odebrać. Natomiast 

Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa chyba od dwóch lat wspiera, ale w zakresie jakby 

wymiany też chyba, nie chyba, tylko dofinansowują część nowego pokrycia do 500 metrów 

kwadratowych. Natomiast już nie finansują. Tak, nie finansują w ramach tych środków odbioru. Jakby 

przerzucają na samorządy. I Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska różną formę dofinansowania 

ma i na przykład w tym roku kwestia odbioru, my tak mówimy, agencyjnych, czyli ci rolników, co 

korzystali ze środków agencyjnych, realizowane były przez gminy i tylko gminy. My nie mogliśmy 

odebrać. Natomiast rolnicy, którzy nie korzystali z tych środków agencyjnych, również u nas mogli 

składać wnioski i odbieraliśmy tę nazwę od tych rolników. Po oczywiście spełnieniu tych dokumentów 

związanych z tak zwaną pomocą de minimis. Dziękuję. 
 



 

Radny T. Bandyk - bo właśnie dużo rolników się pyta, bo jest takie coś jak dofinansowanie, że tam 40 

zł do metra kwadratowego ściągniętego azbestu dopłaca Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji 

Rolnictwa. Tylko zaś ci rolnicy nie wiedzą, co zrobić z tym azbestem, czyli z tym eternitem, tak?  Bo 

ściągną ze stodoły, czy tam z budynku inwentarskiego. Z obory tam, czy z chlewni bodajże. I oni znowu 

mają to składowane na palecie i nie wiedzą, co, jak to zrobić i gdzie to odebrać, gdzie to wyrzucić. No 

bo tego nie można wyrzucić, tak? Tylko czy my jako powiat możemy to przyjąć? O, bo takie mam 

zapytania, bo się dużo rolników pyta. 

 

P. Sł. Frydryszak, Referat Ochrony Środowiska – No niestety ze względu na różne warunki pomocy 

z Wojewódzkiego Funduszu jednoznacznie nie można dać odpowiedzi. Przykładowo, że... Przykładowo 

w ubiegłym roku my mogliśmy odbierać w ramach dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu od 

rolników tych agencyjnych, czyli co korzystali. I oczywiście przy spełnieniu tej tak zwanej pomocy de 

minimis. Natomiast tak jak powiedziałem, w tym roku my nie mogliśmy odbierać od tych właśnie 

rolników, co korzystali ze środków agencyjnych. Natomiast mogły odbierać gminy. Oczywiście po 

złożeniu wniosku i otrzymaniu środków z Wojewódzkiego Funduszu. Tyle co wiem, to no część gmin 

składała. Ale jaką pulę dostała, ile odebrali, to nie wiem. Co będzie w tym roku, czy tam 2025 to nie 

wiemy. Może wrócą znowu, że my będziemy mogli odbierać również od tych... Bo faktycznie trochę 
padł i dziwna sytuacja, że agencja dopłaca jakby do wymiany, a co dalej się dzieje, to już agencję nie 

interesuje. Niby wchodzą właśnie te środki z Wojewódzkiego Funduszu, ale kryteria są takie, że raz 

pozwalają nam odbierać, a w kolejnym roku, tak jak było właśnie w tym, to tylko kierują do gminy. 

I gminy na przykład w poprzednich latach też mogły korzystać jakby z tych środków z Wojewódzkiego 

Funduszu dla wszystkich mieszkańców. A w tym roku tylko właśnie do tych rolników, którzy korzystali 

z agencji. Ale jaki zakres odebrali, to nie wiem. W każdym razie na ten moment to by trzeba było 

skierować do gmin. My odbieramy bezpłatnie, czyli Wojewódzki Fundusz dopłaca do bezpłatnego 

odbioru. I wybieramy tam w drodze zapytania albo przetargu w zależności od kwoty. I wiadomo, firmy, 

jeżeli robią to kompleksowo, to mają odpowiednie ceny. Jeżeli konkretne środki, które przeznaczaliśmy 

za tonę bezpłatnego odbioru, bez zdejmowania, to było niecałe 500 zł. Natomiast agencja, tak jak tu 

przewodniczący mówi, dopłaca do...  

 

Radny T. Bandyk - Jak dobrze pamiętam, w zeszłym roku było chyba 50 tysięcy na to przeznaczone. 

 
P. Sł. Frydryszak, Referat Ochrony Środowiska – Tak. Ale w tym jest też nowe pokrycie. Tam jest 

chyba do 500 metrów kwadratowych powierzchni dachu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - tego azbestu też nie wolno 

sobie tak zdejmować z dachu samemu. A pan jako radny tak nie może skorzystać tutaj przez powiat, nic 

z tego. Bo ja tak miałem akurat na gospodarczym i wiem, że nie korzystałem, musiałem koszty  ponieść. 
I to się płaci 700 zł. Ale jest gminy. Taką paletę miałem, nie wiem, jak to było, na sztuki to jakoś liczyli 

i tak. To dużo pieniędzy kosztuje, wywózka tego, do Konina to wywożą. Dziękuję. 
 

Ad. pkt. 4.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 

utworzenie Społecznej Straży Rybackiej i uchwalenie jej regulaminu. 
 

P. Sł. Frydryszak, Referat Ochrony Środowiska - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 

Wywołaliśmy tą uchwałę. Dokładnie to jest zmiana uchwały z roku 99, gdzie Rada wyraziła zgodę na 

utworzenie na terenie Powiatu Społecznej Straży Rybackiej. Zgodnie z tą uchwałą całość finansowania 

i organizacji tej Społecznej Straży leży po stronie Polskiego Związku Wędkarskiego, okręgu w Kaliszu 

z siedzibą w Ostrowie dokładnie. I tak to się odbywało. Natomiast Starosta wydawał legitymację 



 

Społecznej Straży co roku. Ale to praktycznie się odbywało bezpośrednio. Natomiast kosztowo, 

ponieważ tylko kwestia było wydruku, który de facto Polski Związek Wędkarski dostarczał. Natomiast 

ktoś, a dokładnie Ministerstwo wpadło na pomyśl, żeby zarówno Państwowa Straż, jak i Społeczna nosiła 

legitymację w formie jakby nowoczesnej, czyli plastikowej. No i się pojawił koszt. W związku z tym 

musieliśmy wywołać uchwałę, którą Państwu właśnie przedkładamy, żeby Starosta mógł wydać i 

ponieść koszty tych nowych legitymacji. To nie będą duże koszty. Zresztą w uchwale zmieniającej 

budżet też środki na ten cel, jeżeli oczywiście zostanie podjęta ta uchwała o zmianie uchwały wyrażającą 
zgodę na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej. Tam jest dwudziestu paru tych strażników i koszty 

wyprodukowania na pewno tej plastikowej legitymacji zamkną się w kwocie tysiąca złotych. Dziękuję. 
 

P. K. Szymkowiak, Wicestarosta - Proszę Panie Przewodniczący tego dopowiedzieć No tu mieliśmy 

interwencję jakby osób zaangażowanych w tą straż i okazało się, że w całym tutaj naszym województwie 

wielkopolskim, tak ja mogę powiedzieć, czy byłem kaliskim, no jakby wszystkie powiaty finansują te 

plastikowe legitymacje. I w zasadzie według naszej uchwały, która do tej pory obowiązywała, my takiej 

możliwości nie mieliśmy. Dlatego jest propozycja do Państwa Radnych, aby tą uchwałę w tej kwestii 

zmienić. I abyśmy również jako powiat po prostu wywiązali się z tego i rzeczywiście te legitymacje takie 

plastikowe dla tej straży zakupili. 

Dziękuję. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak -Wobec tego przejdziemy do 

przegłosowania. Komisja Rolnictwa, bardzo proszę. Głosuje Komisja Rolnictwa tylko. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniająca 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Straży Rybackiej i uchwalenie jej 

regulaminu. 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej Uchwałę Nr VI/51/24 Rady Powiatu 

Jarocińskiego z dnia 29 sierpnia 2024 r. w sprawie przyznania dotacji dla Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. św. Barbary w Magnuszewicach na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 
znajdującym się w ewidencji zabytków. Szanowni Państwo, kolejny punkt to jest sprawa związana z 

przekazaniem środków parafii Rzymskokatolickiej. W Magnuszewicach na kwestię, na prace 

konserwatorskie. Panie Jacku, chce Pan coś dodać? Bardzo proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - No Szanowni Państwo, uchwałę podjęliście już uprzednio. Środki 

z Polskiego Ładu też są w budżecie zabezpieczone. W związku z całą procedurą związaną też z 

wyłonieniem wykonawcy, z przetargiem, to się wszystko poprzesuwało, jeżeli chodzi o terminy. W 

związku z tym jest konieczność przesunięcia tego zadania na rok przyszły. Środki w budżecie zostały 

przesunięte. Jeszcze jest potrzebna przez Państwa zmiana uchwały, aby to zadanie zapisać na rok 2025. 

Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. Czy są pytania do 

Pana Jacka? Pani Starosty, jeżeli nie widzę, to bardzo proszę, głosujemy. Komisja Budżetu głosuje. 

Dziękuję. Za chwilę będą wyniki, a my przejdziemy do kolejnego punktu. 

 



 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

Uchwałę Nr VI/51/24 Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 29 sierpnia 2024 r. w sprawie przyznania 

dotacji dla Parafii Rzymskokatolickiej p.w. św. Barbary w Magnuszewicach na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w 

ewidencji zabytków. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef Hoffmann, 

Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie uchylenia Uchwały Nr VII/56/24 Rady Powiatu 
Jarocińskiego z dnia 26 września 2024r. To jest rozpatrzenie projektu uchwały prezydenckiego w 

sprawie uchylenia uchwały. W każdym razie chodzi o to, że wycofujemy się z tego porozumienia w 

Kotlinie. Jeżeli są pytania do Pana Jacka albo do Pani Starosty, to bardzo proszę. A jeżeli nie ma, to 

przegłosujemy. Komisja Budżetu głosuje. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

uchylenia Uchwały Nr VII/56/24 Rady Powiatu Jarocińskiego z dnia 26 września 2024r. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef Hoffmann, 

Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030. 

 
P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, w związku z tym, że zmienia się budżet roku 

2024, kończy się rok. Jednostki czyszczą swoje budżety. Należy również dokonać zmiany w wieloletniej 

prognozie finansowej, jeszcze obowiązującej obecnie, czyli na lata 2024-2030. I tutaj w tym załączniku 

nr 1 dokonuje się odpowiednich zmian wynikających z projektowanych zmian w budżecie. Natomiast w 

załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć też następuje aktualizacja kwot w poszczególnych 

przedsięwzięciach, które macie Państwo w załączniku wymienione. I proszę o zaopiniowanie tej 

zmienianej uchwały. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Czy są pytania do Pana Jacka 

w tej kwestii? Jeżeli nie ma, to przegłosujemy. Komisja Budżetu, bardzo proszę. Dziękuję. Ja może 

jeszcze będą wyniki. I ostatni punkt, to są zmiany budżetowe. 

 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef Hoffmann, 

Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Rozpatrzenie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. I zmiany budżetowe, tutaj obydwie komisje bardzo proszę. 
 



 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany budżetowe. Jeżeli 

chodzi o zmiany w budżecie, no to może powiem tak, że w zakresie działania Komisji Rolnictwa 

następuje zmniejszenie planu dotyczącego opłat w zakresie wpływów z opłat i kar za korzystanie ze 

środowiska. No tutaj z Panem Sławkiem planowaliśmy troszeczkę większe dochody z opłat i kar 

przekazywanych od dysponentów. Tych środków wpłynęło mniej. W związku z tym dostosowujemy 

plan dochodów i wydatków do wartości, które zakładamy, że do końca roku się rozliczą. I tu 

zmniejszenie to jest blisko 81,5 tysiąca złotych. Odpowiednio te zmiany po stronie dochodów skutkują 
również korektą planu wydatków, które to wydatki są odzwierciedlone w załączniku nr 2. I tutaj w 

związku z tym, że wystąpiły oszczędności. W zakresie tych zadań no taka kwota też zostaje z budżetu 

zdjęta. I automatycznie w załączniku dotyczącym przychodów i kosztów związanych z ochroną 
środowiska. To jest załącznik do uchwały budżetowej. Również ma to odzwierciedlenie. To jest 

załącznik nr 6 do budżetu. Natomiast jeżeli chodzi jeszcze o pozostałe zmiany tutaj do zaopiniowania 

przez Komisję Budżetu. No to może tak chociaż pokrótce jednostkami opowiem co się tutaj planuje. 

Mianowicie dom dziecka nr 1. Swój budżet w zakresie swoich przesunięć to jest kwota 6 050 zł. Te 

środki w ramach ich budżetu wynikają z oszczędności. Będą przeznaczone na uzupełnienie usług 

pozostałych oraz uzupełnienie świadczeń. A także umowy zlecenia z wychowawcą w domu dziecka nr 

1. Ponadto powiat zabezpieczył dla tej jednostki jeszcze kwotę 3000 zł. Właśnie na przegląd 

gwarancyjny samochodu. Dom dziecka nr 2 uzyskał dodatkowo 2 250 zł. To jest na też rozliczenie 

umowy zlecenia wychowawcy. A poza tym w ramach swojego planu własnego przenosi łącznie kwoty 

15750 zł. Z tych pieniędzy, które jeszcze pozostały z oszczędności w jednostce będą zabezpieczone 

środki bieżące. Bieżące zakupy, zakupy odzieży, materiałów do remontów oraz uzupełnienie funduszu 

wynagrodzeń oraz świadczeń. W jednostce powiatowy Urząd Pracy oszczędności wyliczono na 16 605 

zł. I te środki dotyczyły PFRON-u, energii, badań, szkoleń pracowników. I one wszystkie będą 
przeznaczone na zakup regału do archiwum w Urzędzie Pracy. W Straży Pożarnej łącznie dokonują 
przeniesień na kwotę 213 634 zł. Te oszczędności głównie dotyczą funduszu wynagrodzeń. No i w tym 

funduszu wynagrodzeń też pozostają, bo będą wypłacane w postaci równoważników czy ekwiwalentów. 

A oprócz tego oszczędności też występują na bieżącej działalności jednostki. Z czego uzupełnia sobie 

tutaj Straż Pożarna wydatki jeszcze 7 000 na remonty, 8 412 na usługi, 713 zł na delegacje krajowe. 20 

508 zł na bieżące zakupy. A od powiatu przypomnę, że była wcześniej przekazywana dotacja poprzez 

Fundusz Wsparcia Straży Pożarnej kwota 5 000 zł. Straż zwracała się do powiatu o pomoc w 

modernizacji sieci energetycznej. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie tutaj dokonuje takich szerokich 

zmian w budżecie zarówno dochodów i wydatków. Po stronie dochodów wpłyną jeszcze dodatkowe 

środki ponadplanowe do powiatu. To jest 242 073 zł. One głównie pochodzą z aktualizacji kosztów, 

które płacą nam gminy za umieszczenie czy udział w kosztach umieszczenia dzieci w rodzinach 

zastępczych i w placówkach w domach dziecka. Natomiast po stronie wydatków oczywiście następują 
przesunięcia. To jest łącznie kwota 16 731 zł. I tutaj będą uzupełnione środki na rodziny zastępcze plus 

ZUS. W zakresie zespołu do spraw orzekania o stopniu niepełnosprawności, jeszcze środki uzupełnione 

na usługi, na bieżące zakupy na odpłatności. A ponadto łącznie następuje jeszcze zwiększenie w PCPR-

ze o 90 380. Te środki będą przeznaczone w głównej mierze na świadczenia społeczne dotyczące 

opłacania kosztów rodzin zastępczych. Oprócz tego mamy zmiany oczywiście w naszych placówkach 

oświatowych, tutaj też wystąpiły oszczędności. Zespół Szkół Specjalnych otrzymuje środki dodatkowe 

na wypłatę wynagrodzenia kuratora z okazji Dnia Komisji Edukacji Narodowej, kwota 8381 zł, to jest 

razem z ZUS -em, a oprócz tego 8000 zł jeszcze zwiększają odpłatności po stronie dochodów i wydatków 

na koszty wyżywienia ze stołówki. W Liceum Ogólnokształcącym następuje zwiększenie planu 

dochodów o kwotę 25105,50 zł, to są też nagrody plus ZUS, nagrody kuratora, a oprócz tego w związku 

z oszczędnościami głównie na wynagrodzeniach nauczycielskich następuje przesunięcie kwoty 123 000 

zł na 35 000 zł na zakup rolę zewnętrznych na salę gimnastyczną, uzupełnienie funduszu wynagrodzeń, 
bo tam były płacone jubilatki odprawy, 13 000 zł na bieżące zakupy i 10 000 zł na pomoce naukowe 

dydaktyczne. Szkoła nr 1 też zrealizowała swoje dochody ponadplanowe, kwota 17 774,50 zł i te 

dochody pochodziły właśnie też od kuratora na wypłatę nagród z okazji Dnia Komisji Edukacji 



 

Narodowej, zostają wprowadzone do budżetu, a poza tym szkoła ma oszczędności na funduszu 

wynagrodzeń 200 000 zł, które też zarząd postanowił tutaj w tej szkole pozostawić, będą przeznaczone 

na remonty, zakupy pomocy naukowych dydaktycznych i bieżące zakupy materiałów i wyposażenia w 

szkole. Zespół szkół nr 2, tutaj też nagrody kuratora zostały przyznane, łączna kwota to jest 45 706,89 

zł, a poza tym w związku z oszczędnościami, które wystąpiły w jednostce, następują jeszcze uzupełnienia 

budżetu. Te oszczędności dotyczyły wynagrodzeń. W funduszu wynagrodzeń nauczycieli i będą 
wykonane jeszcze płytki w szkole oraz zakup rolet zewnętrznych na salę gimnastyczną, jak również 
bieżące zakupy wyposażenia, artykułów biurowych, artykułów do napraw, zakupy pomocy naukowych 

dydaktycznych i jeszcze drobne remonty. I szkoła w Tarcach otrzymała jeszcze odszkodowanie 4000 zł. 

No w związku z tym tutaj problemem. To jest problem prowadzony ze szkodą, która wystąpiła w szkole, 

a budżet tej szkoły też zostaje zwiększony łącznie o kwotę 28 208 zł. I też tutaj będą odpowiednio 

zasilone paragrafy dotyczące zakupów, zakupów pomocy naukowych dydaktycznych oraz usług. W 

zakresie starostwa następują przesunięcia dotyczące zadań, czy tutaj finansowania Polskiego Ładu. 

Zadanie zostaje przesunięte na rok następny. Co macie Państwo odzwierciedlone po stronie dochodowej 

i wydatkowej. No oraz te zmiany, które, które tutaj omówiłem. Też mają oczywiście odzwierciedlenie w 

załączniku nr 1 i nr 2 do uchwały budżetowej. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - jeżeli są pytania, to bardzo 

proszę. Jeżeli nie ma pytań, to przejdziemy do przegłosowania. Najpierw Komisja Rolnictwa. Bardzo 

proszę. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. Komisja Rolnictwa 

Wyniki głosowania ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (4) Tomasz Bandyk, Roman Dworzyński, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

BRAK GŁOSU (1) Mariusz Stolecki 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - dobrze, dziękuję. I komisja 

budżetu, bardzo proszę. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. Komisja Budżetu 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (9) Tomasz Bandyk, Mirosław Drzazga, Roman Dworzyński, Józef Hoffmann, 

Jarosław Łukasiewicz, Karol Matuszak, Elżbieta Regulska, Waldemar Wojtkowiak, Maciej Zegar 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju, radny Karol Matuszak - Dziękuję. W ten sposób 

wyczerpaliśmy porządek obrad. Szanowni Państwo, dziękuję pięknie za uwagę. 
Jutro przypominam sesja o godzinie 14.Dziękuję. 

Przewodniczący obrad: 

 

Przewodniczący Komisji 

Budżetu i Rozwoju 

 

 

Karol Matuszak 

Protokołowała: 

 

Ewa Wielińska 


